



**精锐教育**

哈佛北大精英创立

## 精锐教育学科教师辅导讲义

年 级：高三		课时数：3		辅导科目：英语	
课 题	重点词汇第一轮梳理--- F.G 开头的单词讲解与测试				
教学目标	掌握高考词汇表中的重要单词含义及相关词组用法，并能灵活运用于各种语境中				
教学内容					
<p><b>Step1: Greetings &amp; Free Talk</b></p> <p>1、Talk about the week in school. What news / story / book / movie ... have u got?</p> <p>2、Is there sth important\special\interesting happening this week?</p> <p><b>Step2: Assignments checking</b></p> <p>The assigned exercises on the previous handout.</p> <p><b>Step3: 词汇测试与运用</b></p> <p>一、Test 13</p> <p><b>Section A. Match Column A with Column B and write down the right order below.</b></p> <p style="text-align: center;">Column A <span style="margin-left: 200px;">Column B</span></p>					



<p>1.每隔一天 2.以...作为证据 3.除了 4.用...交换... 5.阻止...进入 6.找理由 7.出现 8.对某人期望过高 9.以...为损失 10.有丰富的经验 11.做实验 12.使...显露, 暴露于 13.表达自己(情感, 思想) 14.到某种程度 15.受到灭绝的威胁</p>	<p>A. find an excuse for B. come into existence C. exclude.. from D. to some extent E. at the expense of F. exchange ... for ... G. express oneself H. be threatened with extinction I. except for J. do an experiment K. expose oneself to L. on the evidence of M. expect much of sb. N. every other day O. have rich experience</p>
--	--

Column A

Column B

<p>16. 引起...的注意 17. 面临 18. 面对...现实 19.未能做某事 20.相信, 有信仰 21.落在...上面 22.病倒 23.对...熟悉 24.某事对某人是熟悉的 25.因...而著名</p>	<p>a. catch one's eye b. have faith in c. an unforgettable experience d. fall on e. be familiar with f. be famous for g. be faced with h. sth. is familiar to sb. i. fall ill j. face the fact</p>
---	--



26.就...而言

27.远离

28.难忘的经历

29.在...熟练

30.挑毛病

k . be far from

l . as far as sth. is concerned

m . be experienced at

n . fail to do sth.

o . find faults with

## Section B. Put the following words into Chinese.

1. evil \_\_\_\_\_

2. excursion. \_\_\_\_\_

3. exhausted \_\_\_\_\_

4. exclaim \_\_\_\_\_

5. exhibit \_\_\_\_\_

6. exit \_\_\_\_\_

7. eyebrow \_\_\_\_\_

8. fable \_\_\_\_\_

9. facility \_\_\_\_\_

10. faint \_\_\_\_\_

11. fake \_\_\_\_\_

12. fancy \_\_\_\_\_

13. eventual \_\_\_\_\_

14. everlasting \_\_\_\_\_

15. evident \_\_\_\_\_

16. evolve \_\_\_\_\_

17. exploit \_\_\_\_\_

18. fatal \_\_\_\_\_

19. fate \_\_\_\_\_

20. faulty \_\_\_\_\_

## Section C. Choose the right word from the table to fill in the blank of each sentence with correct forms.

evidence, famous, explosive, exhibition, express, extensive, faith,  
fancy, expensive, explain, explore, include, expect, extinct, extinguisher



1. The child stood at the shop window for a long time because of the \_\_\_\_\_ of toys on display.
2. He was out of breath; the \_\_\_\_\_ dream excited him.
3. On account of his perfect skills and formal musical education background, the young musician rose quickly to \_\_\_\_\_.
4. He was a worthy soldier, for he followed the instructions \_\_\_\_\_.
5. The problem worrying me is to what \_\_\_\_\_ we can believe him.
6. It was dull; his recitation was almost \_\_\_\_\_.
7. The fireworks \_\_\_\_\_ in his hand, injuring him in the eyes.
8. His behaviour \_\_\_\_\_ the last trace of affection she had for him.
9. The decay of the government caused the \_\_\_\_\_ of the youthful hopes.
10. In the course of his \_\_\_\_\_ of the country, he found out some of the secret.
11. They cannot offer a satisfactory \_\_\_\_\_ of the mystery.
12. We can redecorate the room at little \_\_\_\_\_, if we use the old paint.
13. She had high \_\_\_\_\_ of what the university had to offer.
14. All air must be' \_\_\_\_\_ from the bottle if the experiment is to work.
15. He looked at his child with \_\_\_\_\_ pride.

**Section D. Put the following sentences into English.** (运用动词不定时进行翻译)

- 1.为了维护持久的和平，我们得与恐怖主义作斗争。(maintain; everlasting)
- 2.如果你要证明任何东西，提供证据是必不可少的。(it; evidence)
- 3.你抢夺这位老人的财产，你太邪恶了。(evil; rob)
- 4.他原来打算与我们交换意见的，但他太忙没有那样做。(intend; exchange)



- 5.我认为化装成小蜜蜂太奇妙了。 (it; fantastic)
- 6.这位司机太残酷了，以致将那位盲人拒于公共汽车门外。(so; exclude)
- 7.我一次又一次向他解释理由，结果却被他误解了。(explain; only)
- 8.他的知识很广泛足以指导这些研究生。(extensive)
- 9.据说当他在法国的时候曾接触过法国文化。(say; expose)
- 10.他下决心把整个事件完全地揭露出来。(mind; expose; extent)

\*\*\*\*\*

## Keys:

### Section A:

- 1-5 N L I F 6-10 ABMEO 11-15 J  
C CKGDH
- 16-20 a g j n 21-25 diehf 26-30 I k c m o  
b

### Section C:

1. exhibition      2. fantastic      3. fame      4. faithfully      5. extent
6. expressionless      7. exploded      8. extinguished      9. extinction      10. exploration
11. explanation      12. expense      -      13. expectation      14. excluded      15. evident

### Section D:

1. To maintain everlasting peace, we have to fight against terrorism.
2. If you want to prove anything, it is essential to provide evidence.
3. It is evil of you to rob the old man of his property.



4. He had intended to exchange opinions with us, but he was too busy to do so.
5. I think it is fantastic to dress up like a little bee.
6. The driver was so cruel to exclude the blind man from the bus.
7. I explained the reason to him again and again only to be misunderstood.
8. His knowledge is extensive enough to direct the graduate students.
9. He was said to have been exposed to the French culture when he was in France.
10. He made up his mind to expose the whole incident to its full extent.

## 二、Test 14

Section A. Match Column A with Column B and write down the right order below.

### Column A

1. 甘心某人的命运
2. 对...厌倦
3. 赞成
4. 有利于
5. 帮某人做某事
6. 唯恐，以免发生
7. 为...担心
8. 对...是可行的
9. 以...为主食
10. 用某物喂某人
11. 愿意做某事
12. 在...领域
13. 与...战斗
14. 演算出，计算出
15. 把...估计在内

### Column B

- A. be fed up with
- B. feel like doing sth.
- C. in the field of
- D. take one's fate lying down
- E. fight against
- F. in fear of
- G. be in favour of
- H. feed sth. to sb.
- I. be in one's favour
- J. feed on
- K. do sb. the favour to do
- L. figure out
- M. fear for
- N. figure on
- O. be feasible to



## Column A

- 16.弄清楚
- 17.付罚款
- 18.吃完, 喝完
- 19.着火
- 20.生火
- 21.玩火
- 22.称职
- 23.与...相适应
- 24.把...安装在
- 25.盯着某人看
- 26.把...集中在
- 27.原谅做某事
- 28.养成...的习惯
- 29.强迫某人做某事
- 30.禁止某人做某事

## Column B

- a. find out
- b. fix one's eyes on so.
- c. pay a fine
- d. forgive doing
- e. finish off
- f. form the habit of doing
- g. be on fire
- h. be fit for
- i. make a fire
- j. focus on
- k. play with fire
- l. force sb. to do sth.
- m. fit in with
- n. forbid sb. to do sth.
- o. fix, .on

## Section B. Put the following words into Chinese.

1. feedback \_\_\_\_\_
2. ferry \_\_\_\_\_
3. fierce \_\_\_\_\_
4. file \_\_\_\_\_
5. financial \_\_\_\_\_
6. fireworks \_\_\_\_\_
7. flour \_\_\_\_\_
8. flutter \_\_\_\_\_
9. fork \_\_\_\_\_
10. fertile \_\_\_\_\_
11. feasible \_\_\_\_\_
12. feature \_\_\_\_\_
13. fetch \_\_\_\_\_
14. fisherman \_\_\_\_\_
15. flame \_\_\_\_\_
16. foggy \_\_\_\_\_
17. folk \_\_\_\_\_
18. forecast \_\_\_\_\_



19. foresee \_\_\_\_\_ 20. former \_\_\_\_\_

**Section C. Choose the right word from the table to fill in the blank of each sentence with correct forms.**

fortune, fault, fertilizer, forget, follow, forget, forget, favour,  
fate, force, fluent, flexible, fold, fate, finance, foundation

1. The \_\_\_\_\_ electrical appliances caused the fire at home.
2. The land is so \_\_\_\_\_ that we needn't apply any fertilizer to it.
3. Whoever \_\_\_\_\_ the area will be rewarded in many ways.
4. The goodness of our parents is \_\_\_\_\_.
5. The gentleman is so old that he is always \_\_\_\_\_.
6. His \_\_\_\_\_ caused great damage to his family.
7. When giving a lecture, you should speak \_\_\_\_\_ and naturally.
8. When the accident happened, he stood there with his arms \_\_\_\_\_.
9. Besides \_\_\_\_\_ in speaking English, you must have a good command of vocabulary and skillful writing ability.
10. His \_\_\_\_\_ prevented him plunging into embarrassment.
11. We plunged into deep sorrow at the news that he suffered from a \_\_\_\_\_ illness.
12. Silva is \_\_\_\_\_ to win a medal in the marathon.
13. Thousands of refugees have left the country, \_\_\_\_\_ the outbreak of the civil war.
14. \_\_\_\_\_, everything worked out all right in the end.
15. It took the builders three weeks to lay the \_\_\_\_\_.

**Section D. Put the following sentences into English. (运用 ing 形式)**

1. 尽管患了致命的疾病，但他不甘心自己的命运。(fatal; fate)





- 2.人家挑他的毛病，他感到十分恼火。(fault)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 3.他站在那儿发抖，害怕炸弹会随时爆炸。(fear)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 4.批准了这一可行的计划后，委员们接着讨论其他的问题。(feasible)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 5.如果能计算出精确的距离，我们就可以设计这座桥的结构了。(figure)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 6.为这所学校提供资金的公司面临着财政危机。(finance; face)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 7.被禁止进入大厅后，记者决定给总经理打电话。(forbid)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 8.他解释了两个小时，结果被老板原谅了。(forgive)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 9.在风中飘扬的国旗是鼓舞人心的。(flutter)
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
- 10.我们注视着在黑暗中闪现的灯光。(flash)



\*\*\*\*\*

**Keys:**

**Section A:**

1-5    DAG IK                                  6-10    FMOJH                                  11-15    BCELN  
16-20    a c e g i                                  21-25    k h m o b                                  26-30    j d f I n

**Section C:**

- |                   |               |               |                  |                 |
|-------------------|---------------|---------------|------------------|-----------------|
| 1. faulty         | 2. fertile    | 3. finances   | 4. unforgettable | 5. forgetful    |
| 6. forgivefulness | 7. forcefully | 8. folded     | 9. fluency       | 10. flexibility |
| 11. fatal         | 12. favoured  | 13. following | 14. Fortunately  | 15. foundations |

**Section D:**

1. Though suffering from fatal illness, he doesn't take his late lying down
2. Being found at fault, he felt very annoyed.
3. He stood there trembling in fear that the bomb would explore at any time.
4. Having approved the plan which was feasible, the committee went on to discuss other problems.
5. If being able to figure out the distance accurately, we can-design the structure of the bridge.
6. The company financing the school is faced with financial crisis.
7. Having been forbidden to enter the hall, the news reporter decided to call the general manager.
8. After explaining for 2 hours, he was forgiven by the boss.
9. The national flag flattering in the wind is our encouraging sight.
10. We fixed our eyes on the light flashing in the darkness.

**三、Test 15**

**Section A. Match Column A with Column B and write down the right order below.**

Column A

Column B



**精锐教育**  
哈佛北大精英创立

以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载或阅读全文，请访问：<https://d.book118.com/217163200066006156>